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Toelichting op het voorstel 

 

Inleiding 

Begin juli 2015 hebben we u geinformeerd over de voortgang en de inhoud van de spoorverdubbeling 

Zwolle Herfte. Daarna heeft ProRail nader onderzoek gedaan naar de varianten. Op 5 oktober heeft u 

gedebatteerd over de inzet van Zwolle op dit dossier. Inmiddels zijn  alle onderzoeken gereed en heeft 

het bestuurlijk overleg Noord Nederland een eensluidend advies geformuleerd over de 

voorkeursvariant Zwolle Herfte en opstelterein RGS terrein en dit advies verzonden aan de 

staatssecretaris. Op 13 november hebben de minister en de staatssecretaris van I en M een brief naar 

de tweede kamer gezonden over de voortgang van het MIRT en de uitkomsten van de regionale/ 

landsdelige bestuurlijke overleggen. In de bijlage bij die brief wordt ook bovengenoemd advies 

beschreven. 

 

Via deze brief willen wij u graag informeren over onze inzet en het definitieve advies van het BO Spoor. 

Bijlage 1 geeft de uitkomsten van het BO Mirt. Bijlage 2 geeft het advies van BO Spoor aan de 

staatsscretaris.    

 

Onze inzet 

Het ministerie van I en M  heeft aan de partners gevraagd om een eensluidend advies. De drie 

noordelijke provincies en  de provincie Overijssel zijn gevraagd in een bestuurlijk overleg op 16 oktober 

dat advies te geven. Op basis van de recente onderzoeksresultaten voor de spoorverdubbeling Zwolle 

Herfte is onze voorkeur uitgegaan naar de variant met een dive-under te Herfte. Wij hebben gemeend 

dat deze variant het best aansluit bij de belangen van Zwolle en haar bewoners. De raad heeft in haar 

debat van 5 oktober tevens een lichte voorkeur uitgesproken voor deze variant. In het bestuurlijk 

overleg van 16 oktober hebben wij dit standpunt dan ook ingebracht.  

 

Kernboodschap 

Het advies van het bestuurlijk overleg Noord Nederland over de spoorverdubbeling Zwolle Herfte sluit 

aan bij de wensen van de raad. Ons standpunt hebben we ingebracht en is onderdeel geworden van 

het advies aan de staatssecretaris. Het advies komt neer op een keuze voor een variant met dive-

under te Herfte.  

Consequenties 

 

Hoewel de variant dive-under Herfte het minst ingrijpend is voor Zwolle vraagt de inpassing in het 

landschap de nodige aandacht 

Ten opzichte van de varianten met de fly-over ter hoogte van de Marsweg en de dive-under ter hoogte 

van de Mimosastraat is de ruimtelijke impact beperkt. Er komt geen grote constructie op de overgang 

van het buitengebied naar het stedelijk gebied met een hoogte van 10-12 m boven huidig spoor en er 

komt ook geen tunnelbak aan de rand van de woonomgeving, maar de inpassing van een dive-under 

bij Herfte vraagt wel de nodige aandacht. Qua beeld, qua constructie en als het gaat om beheer en 

onderhoud (grafitti). Hier speelt mee dat de spoorlijn iets meer naar het zuiden uitbuigt en ten koste 

gaat van landschappelijke en natuurlijke waarden. Gezocht zal dan ook moeten worden naar goede 

compensatiemogelijkheden. In aansluiting op een motie van PS om nog eens goed te kijken naar de 
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locaties voor spoorkruisingen bij Zwolle en het buurtschap Herfte gaan wij met ProRail verder in 

gesprek. 

 

Tijdens de bouwperiode zullen de bewoners van Herfte de nodige hinder en overlast ervaren. 

De variant met dive-under Herfte heeft het minste aantal buitendienststellingen en het project is een 

jaar eerder klaar (december 2020) ten opzichte van de variant met fly-over (december 2021). Toch zal 

de uitvoering de bewoners in het Buurtschap Herfte ook raken. Er is een tijdelijk bouw/werkterrein 

nodig en de aan- en afvoer van bouwmaterialen (met bijbehorende routes) zal ook impact hebben op 

de omgeving. Ook hierover vindt nader overleg plaats met ProRail. 

 

De dive-under Herfte past in een integrale oplossing waar het ministerie om heeft gevraagd.  

Van de drie overgebleven varianten is de variant met dive-under Herfte de goedkoopste. De relatieve 

financiele winst biedt mogelijkheden voor optimalisatie van de oplossing voor het RGS terrein. Het 

bestuurlijk overleg heeft met betrekking tot het RGS-terrein gekozen voor de uitgebreide variant voor 

het opstelterrein RGS met volledige folie-afdichting in verband met drinkwaterbescherming. Hier ligt 

echter een relatie met een eerder standpunt van de parthners. De regio heeft namelijk ingestemd met 

maatregelen die leiden tot extra snelheidsverhoging op het emplacement. Mocht echter in het verdere 

traject blijken dat hiervoor geen ruimte kan worden gevonden dan wordt deze gecreëerd door te kiezen 

voor het minder uitgebreide opstelterrein RGS. 

Indien na afronding van het project nog financiële ruimte blijkt te bestaan, dan zal de perronkap op 

spoor 15/16 te Zwolle hieruit worden gefinancierd.  

Communicatie 

ProRail heeft een proces doorlopen waarin met verschillende partijen overleg is gevoerd. Na twee 

informatiebijeenkomsten in het najaar van 2014 is gestart met  drie Omgevingsoverlegtafels, waarvoor 

bewoners en andere geïnteresseerden zich konden opgeven. Gedurende het afgelopen jaar zijn 

verschillende bijeenkomsten gehouden. De gemeente is daarbij betrokken geweest.  

 

Op 29 en 30 september zijn via twee publieksbijeenkomsten de stad/bewoners geïnformeerd over de 

varianten. Dit is gedaan via een plenair deel op hoofdlijnen en via een deel aan de hand van 

tekeningen en luchtfoto’s waarin de varianten zijn ingetekend. Belangstellenden konden daar met de 

aanwezige medewerkers van ProRail in gesprek. Verschillende raadsleden zijn hierbij aanwezig 

geweest. Tijdens de twee bijeenkomsten is niet duidelijk geworden welke variant onder de aanwezigen 

de voorkeur geniet. Zorgen werden wel geuit met betrekking tot de inpassing van de ongelijkvloerse 

kruisingen en de overlast. 

 

Het ministerie heeft op 13 november via een brief met bijlagen de tweede kamer geinformeerd over het 

advies van het BO Spoor. Inmiddels heeft ProRail de deelnemers aan de omgevingsoverlegtafels op 

de hoogte gebracht van het advies. ProRail geeft aan dat ze voor de volgende fase waarin het project 

voor de uitvoering wordt voorbereid, een nieuwe overlegtafelronde in een aangepaste samenstelling 

wil vormen. Wij zullen daar bij aanhaken. 

 

Vervolg 

De vervolgprocedure is dat het ministerie zo spoedig mogelijk de tracé-procedure afrondt, waarna de 

realisatie van de spoorverdubbeling tussen Zwolle en Herfte kan starten. Om te kunnen starten wordt 
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volgens de huidige inzichten in het eerste kwartaal van 2016 het ontwerp-tracébesluit (OTB) 

vastgesteld en gepubliceerd. Daarop kan een ieder zienswijzen naar voren brengen. Na de zomer van 

2016 volgt de Publicatie van het Tracébesluit en de Nota van Antwoord. Daarna is er nog de 

mogelijkheid om een beroep in te dienen bij de Raad van State. De verwachting is dat de 

staatssecretaris eind 2016 definitief beslist en dat gestart kan worden met de realisatiefase. Eind 2021 

moeten de spoorverdubbeling en vrije kruising af zijn.  

 

ProRail bereidt tegelijkertijd de uitvoering voor. Dat wil zeggen  werkt verder aan de ontwerpen, rondt 

nog enkele onderzoeken af, doet berekeningen, gaat grond aankopen en voert overleg met 

betrokkenen. Wij houden bij al deze werkzaamheden goed contact met Prorail.  

 

Openbaarheid 

Deze nota is openbaar 

 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw R.E. Riemersma MCM, secretaris 
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Jaargang  
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De raad van de gemeente Zwolle; 

 

 

gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders, d.d. 17-11-2015  

 

besluit: 

 

 

 

 

 

Aldus besloten in de openbare vergadering van 7 december 2015, 

 

 

de voorzitter,  

 

 

de griffier, 

 


